
P R O T O K Ó Ł Nr XXVII/2020 

 

z obrad XXVII  Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Sławno, która odbyła się w dniu 11 

września  2020 roku.  

Obrady Sesji trwały od godz. 1000 – 1052 w sali nr 32  Urzędu Miejskiego  w Sławnie. 

Radni obecni:  

1. Anna Dereń 

2.  Jan Franas 

3.  Marta Hołowata 

4. Krzysztof Jędrzejczyk 

5. Przemysław Konwerski  

6. Grzegorz Kozień 

7.  Karol Kruk 

8. Mateusz Łanik  

9.  Lechosław Szach  

10.  Marek Szanel 

11. Łukasz Wach 

12. Władysław Więcek 

Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu.  

W obradach uczestniczyli: Wójt Gminy Sławno Ryszard Stachowiak, Artur Ciróg – zastępca 

Wójta, Marta Rosenkiewicz - Jóżwiak – Sekretarz Gminy, Skarbnik Gminy Sławno Renata 

Litwin. 

Otwarcie sesji. 
Otwarcia Sesji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Sławno p. Marta Hołowata  
i przywitała wszystkich obecnych. 
 
Punkt  2  
Na podstawie listy obecności Radnych, Przewodnicząca stwierdziła wymagane 
kworum do przeprowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał. 
 

Punkt 3 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 



4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale Nr XX/129/2019 Rady Gminy Sławno  
z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sławno na rok 2020 

(druk nr 1). 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Sławno na 
lata 2020-2030 (druk nr 2). 

6. Wolne wnioski. 

7. Zamknięcie sesji. 
 

Przyjęcie porządku obrad. 
W wyniku głosowania ( 12 głosów – za, 0 -przeciw, 0-wstrzymujących,) Radni jednogłośnie 
przyjęli porządek obrad. 

Karta z głosowania imiennego załączona do protokołu. 
 

Punkt 4 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale Nr XX/129/2019 Rady Gminy Sławno  
z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sławno na rok 2020 (druk nr 

1). 

 

Radny P. Konwerski: zapytał odnośnie załącznika nr 3 do uchwały, realizacja zadań 

publicznych zleconych do realizacji stowarzyszeń działających na terenie gminy Sławno 
kwota 66.000 zł jakie są to stowarzyszenia? 

Skarbnik R. Litwin: „ są to dotacje, które zostały już przyjęte w projekcie budżetu, tutaj ta 

pozycja się nie zmienia. Państwo do projektu budżetu wskazywaliście na co to jest. To jest 

dla stowarzyszeń na realizację zadań z przeznaczeniem na organizację ferii, dla naszych 
stowarzyszeń które się zgłaszają i dla Akson, Razem. To jest od początku projektu budżetu, 
ta kwota się nie zmienia. Uległa tylko zmianie kwota w pozycji 75412 bo było 200 tyś. zł., a 
teraz jest 229.906 tyś. zł. Jest sprawozdanie z I półrocza, które Państwo otrzymali, tam jest 

pokazane na jakie dotacje zostały przeznaczone pieniążki”> 

Radny P. Konwerski:” to na następną sesję, albo pisemnie proszę przedstawić jakie 
stowarzyszenia otrzymało z tych 66.000zł”. 

Wójt R. Stachowiak:” Panie Radny, Pani Skarbnik panu odpowiedziała, że to o co Pan prosi 

to ma Pan u siebie. Radni dostaliście sprawozdanie z budżetu za I półrocze 2020 r. Proszę 
odczytać tam jest wszystko napisane. Odsyłam również Państwa do naszego Biuletynu 

Informacji Publicznej, gdzie są wszystkie ogłoszone konkursy, czy też postępowania w 
małych grantach konkursowe, są ujawnione. Wszystko o co Pan pyta jest na papierze, który 
Pan otrzymał i naszym BIP”. 

Radny P. Konwerski:” Panie Wójcie proszę mi nie mówić co ja mam robić. Poprosiłem Panią 
Skarbnik o takie pismo, żeby wypisać ile i jakie stowarzyszenia otrzymało z tych 66.000 zł i o 
takie pismo proszę”. 

Radny Ł.Wach: ”Panie Konwerski, ja uważam że pismo o które Pan prosi, ta Pana prośba jest 
bezzasadna. Dlatego, że otrzymujemy dokumenty na sesję i jeżeli Pan chce jakieś uwagi 
wprowadzić do przedmiotowej sprawy proszę zapoznać się z zarządzeniem Wójta nr 
102/2020 i tam jest wszystko napisane. Jest tu zapisana jawność i transparentność tych 



działań, wystarczy zapoznać się z odpowiednimi paragrafami, to wynika również wprost z 
ustawy o finansach publicznych”. 

Radny K. Jędrzejczyk:” Panie Wiceprzewodniczący, Pan Radny Konwerski złożył wniosek o 

dostarczenie pisma w jakimś temacie. Nie pytał gdzie może znaleźć źródło złożył wniosek o 
takie pismo, więc powinien taka odpowiedź otrzymać(…)” 

Wójt R. Stachowiak:” w tej sprawie i w każdej innej, bo już były z tego tytułu 

nieporozumienia, bardzo proszę wszystkie Państwa wnioski, które wpływają teraz na 
posiedzeniach, bardzo proszę przedstawić w formie pisemnej, wtedy my precyzyjnie 
możemy się ustosunkować na dane zapytanie. Bardzo proszę o ten wniosek w postaci 
pisemnej”. 

Radna A.Dereń:” Panie Wójcie ja mam prośbę czy mógłby Pan przedstawić jakie projekty 
dróg będą w tej kwocie 50.000 zł., czy są to tylko drogi, czy chodniki też w to wchodzą, bo 
myślę, że nie tylko radni, ale również mieszkańcy chcieliby się dowiedzieć”. 

Wójt R. Stachowiak:” Przedstawiłem w projekcie budżetu kwotę 50.000 zł na stworzenie 
projektów dróg krótkich, ze względu na to że to jest, prosimy o ujęcie tego wydatku, który 
zostanie dokonany w tym roku, będzie to możliwe na podstawie przy zastosowaniu 
krótszych odcinków, gdzie nie będzie stosowana procedura uzyskania decyzji 

środowiskowej. Poddałem dyskusji radnym, którzy byli na posiedzeniu komisji propozycję 
dróg: Brzeście, Żukowo, Rzyszczewko, Boleszewo, Wrześnica i Noskowo”. 

Radny P. Konwerski: „ W związku z ustawą samorządową radny może składać wniosek w 
formie ustnej i pisemnej. Ja złożyłem w formie ustnej i uważam to za wystarczające i bym 
prosił żeby Wójt nie pouczał radnych jak mają składać wnioski, bo o tym mówi ustawa”. 

Skarbnik R.Litwin odpowiedziała na zapytanie radnego Konwerskiego : „ W związku, że jest 
plan dotacji, nie udzieliliśmy żadnej dotacji w miesiącu lipcu i sierpniu, więc w 
sprawozdaniu opisowym, które zostało przedłożone są wymienione wszystkie dotacje”. 

Radny P. Konwerski:” proszę na piśmie odpowiedzieć mi, tak jak prosiłem z tych 66.000 zł., 
które stowarzyszenia miały zlecone do realizacji i proszę o ten wniosek”. 

Skarbnik R.Litwin: „ Panie Radny ale to jest plan 66.000 zł, my ich nie wydaliśmy w takiej 
kwocie, więc ja nie wiem co mam Panu napisać.  W sprawozdaniu opisowym są kwoty, 

które zostały wydatkowane”.  

Radny P. Konwerski:” to ja bym chciał to właśnie na piśmie”. 

Dyskusja 

 

W wyniku głosowania uchwały w sprawie zmian w uchwale Nr XX/129/2019 Rady Gminy 

Sławno z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sławno na rok 2020  

(12 głosów – za, 0 - przeciw, 0 - wstrzymujących) . 

Radni jednogłośnie podjęli  uchwałę Nr XXVII/194/2020 w sprawie zmian w uchwale Nr 

XX/129/2019 Rady Gminy Sławno z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Sławno na rok 2020 . 

 Karta z głosowania imiennego załączona do protokołu. 

 



Punkt 5 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Sławno na lata 
2020-2030 (druk nr 2). 

W wyniku głosowania uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Sławno na lata 2020-2030 (12 głosów – za, 0 - przeciw, 0 - wstrzymujących) . 

Radni jednogłośnie podjęli  uchwałę Nr XXVII/195/2020 w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Sławno na lata 2020-2030. 

Karta z głosowania imiennego załączona do protokołu. 

Punkt 6 

Wolne wnioski 

Przewodnicząca M. Hołowata: „ w okresie pandemii wpłynął do nas wniosek od mieszkańca 

gminy Sławno o treści : „ Na podstawie ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 

gminnym art.23 i art.23a ustawą z dnia 11 stycznia 2018 (Dz.U. poz 130) i Ordynacją 

Wyborczą do Rad Gminy art.7 ust. 1 i 2 wnoszę o pozbawienie mandatu radnego 

Lechosława Szacha”  Jest uzasadnienie do tego wniosku z którym możecie się Państwo 

zapoznać w biurze Rady. 

Przewodnicząca odczytała jaka została udzielona odpowiedź:” W odpowiedzi na Pana 

wniosek z dnia 25 marca 2020 roku ( data wpływu do UG Sławno 31 marzec br.) informuję, 

że złożony przez Pana wniosek o pozbawienie mandatu radnego względem Pana 

Lechosława Szacha jest bezzasadny. Zasady i tryb zgłaszania kandydatów na radnych, 

przeprowadzania oraz warunki ważności wyborów do organów stanowiących jednostek 

samorządu terytorialnego reguluje ustawa z dnia 5 stycznia 2011r. Kodeks wyborczy (Dz.U. 

z 2019 r. poz. 684 z późn.zm.). Ustawa Ordynacja Wyborcza do rad gmin, rad powiatów i 

sejmików województw z dnia 16 lipca 1998 r., na którą Pan się powołuje, jest aktem 

prawnym niezobowiązującym – została uchylona z dniem 1 sierpnia 2011 r. W obecnym 

stanie prawnym wygaśnięcie mandatu radnego organu stanowiącego jednostki samorządu 

terytorialnego regulują przepisy art. 383§ 1 ustawy Kodeks wyborczy. Względem radnego 

Lechosława Szacha, żaden z powodów wygaśnięcia mandatu wymienionych w 

przywołanym wyżej przepisie nie ziścił się, a zatem nie ma podstaw prawnych do 

pozbawienia pana Lechosława Szacha mandatu radnego Gminy Sławno”. 

W powyższej sprawie głos zabrali: Radny K. Jędrzejczyk, radna M. Hołowata, Sekretarz 

Gminy Sławno M. Rosenkiewicz-Jóźwiak, radny Ł.Wach, radny L.Szach, radny P.Konwerski. 

Radny P. Konwerski:” mam dwa pytania do Wójta, w związku z opisanymi sytuacjami i 
szkoły w Żukowie, chciałbym wiedzieć co się dzieje, że to tak wygląda, podobno tam nic nie 
działa, czy to jest jakaś wada, może Pan opowie co się stało? Druga sprawa, tutaj Pan 



poruszył jak to radny pisze z imienia i nazwiska.  Ja nie pisze z imienia i nazwiska, pytałem 
się o ważne sprawy, które poruszyłem już dwie sesje temu, to już będzie 3 miesiąc. 
Pamiętacie Państwo jak pismo zostało wysłane, która mieszkanka się do mnie zgłosiła z tym 
pismem o tak zwaną małą działeczkę z przystankiem. Pan Wójt głośno wtedy krzyczał, że to 
nie chodzi o działeczkę z przystankiem, tylko o boisko. W między czasie jednak chodziło to 
o działeczkę z przystankiem, a druga rodzina natomiast zajmowała, zajmuje od kilku lat co 
już podnosiłem w pismach działkę 8/3 i to jest część boiska. Tu chciałem Panie Wójcie też 
zapytać, bo Pan mi tak odpisuje i to Pan się bawi, takie kruczki prawne: Niezwłocznie 

podjęto czynności sprawdzające, w których wdrożono procedurę podjęcia użytkowej części 
nieruchomości umowy dzierżawą, w konsekwencji podatkiem rolnym. Chciałem się zapytać 

przez te 3 miesiące jakie czynności zostały podjęte i czy już ta rodzina jest opodatkowana 

właściwym podatkiem za bezumowne użytkowanie ziemi gminnej. 

Wójt R. Stachowiak:” Pani Przewodnicząca były 1,5 godziny temu komisje, Pan Radny był 
obecny na komisjach, mogłem przygotować Panu informację , mieliśmy 0,5 godziny 
przerwy, pracownicy mogli Panu przygotować, wtedy Pan w ogóle o to nie pytał. 
W związku jeszcze raz Pana ponawiam, jeśli moje odpowiedzi, bo we wnioskach które Pan 
do mnie pisał w pismach Pan pyta niejako pełnomocnik danej rodziny. Pan z imienia i 

nazwiska pyta ile ta rodzina powinna zapłacić podatku. Są to informację, które są chronione 
ordynacją podatkową. W związku z tym odpowiedzi które Panu udzieliłem nadal Pana nie 

satysfakcjonują, bardzo proszę jeszcze raz o ponowne pismo również w tej sprawie, ja nie 

jestem w stanie teraz Panu odpowiedzieć na ten temat. Usterki, które wynikają w szkole w 

Żukowie, moją swoją podstawę na ten temat mamy głęboką dokumentację, jest normalnym 
tematem który procedujemy i jest to sprawa, którą Państwu przedstawię jako informację na 
zwyczajnej sesji Rady Gminy(…) 

Dyskusja 

O godz. 10.40 Sesje opuścili radni: W. Więcek, L.Szach. 
Przewodnicząca przekazała pisma skierowane do Klubu Radnych za pośrednictwem 
Przewodniczącej Rady Gminy Sławno. 

Punkt 7 

O godz. 10:52  Przewodnicząca Rady dokonała podsumowania i zamknięcia obrad XXVII 

Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Sławno. 
 

Obrady Rady Gminy zostały utrwalone w postaci obrazu, dźwięku i zostały udostępnione 

w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Sławno. 

 

 

Przewodnicząca Rady 

Gminy Sławno 

(-) Marta Hołowata 

 

Protokolant: 

Anna Czyż 





Protokół	głosowania

z	dnia	11-09-2020

XXVII	Nadzwyczajna	Sesja	Rady	Gminy	Sławno

GŁOSOWANIE

3 3.	Przyjęcie	porządku	obrad.

TYP	GŁOSOWANIA Jawne DATA	GŁOSOWANIA 2020-09-11	10:02:22

	

LICZBA	UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY	ZA 12

LICZBA	OBECNYCH 12 GŁOSY	PRZECIW 0

LICZBA	NIEOBECNYCH 3 GŁOSY	WSTRZYMUJĄCE	SIĘ 0

	 	 GŁOSY	NIEODDANE 0

KWORUM	ZOSTAŁO	OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI	DO	GŁOSOWANIA

LP NAZWISKO	I	IMIĘ GŁOS

1 Burda	Karol NIEOBECNY

2 Dereń	Anna ZA

3 Franas	Jan ZA

4 Hołowata	Marta ZA

5 Jędrzejczyk	Krzysztof ZA

6 Konwerski	Przemysław ZA

7 Kozień	Grzegorz ZA

8 Kruk	Karol ZA

9 Kwiatkowska-Dzik	Marzena NIEOBECNY

10 Szach	Lechosław ZA

11 Szanel	Marek ZA

12 Wach	Łukasz ZA

13 Więcek	Władysław ZA

14 Wołczek	Grzegorz NIEOBECNY

15 Łanik	Mateusz ZA



XXVII	Nadzwyczajna	Sesja	Rady	Gminy	Sławno

GŁOSOWANIE

4
4.	Podjęcie	uchwały	w	sprawie	zmian	w	uchwale	Nr	XX/129/2019	Rady	Gminy	Sławno	z	dnia	30
grudnia	2019	r.	w	sprawie	uchwalenia	budżetu	Gminy	Sławno	na	rok	2020	(druk	nr	1).

TYP	GŁOSOWANIA Jawne DATA	GŁOSOWANIA 2020-09-11	10:16:44

	

LICZBA	UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY	ZA 12

LICZBA	OBECNYCH 12 GŁOSY	PRZECIW 0

LICZBA	NIEOBECNYCH 3 GŁOSY	WSTRZYMUJĄCE	SIĘ 0

	 	 GŁOSY	NIEODDANE 0

KWORUM	ZOSTAŁO	OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI	DO	GŁOSOWANIA

LP NAZWISKO	I	IMIĘ GŁOS

1 Burda	Karol NIEOBECNY

2 Dereń	Anna ZA

3 Franas	Jan ZA

4 Hołowata	Marta ZA

5 Jędrzejczyk	Krzysztof ZA

6 Konwerski	Przemysław ZA

7 Kozień	Grzegorz ZA

8 Kruk	Karol ZA

9 Kwiatkowska-Dzik	Marzena NIEOBECNY

10 Szach	Lechosław ZA

11 Szanel	Marek ZA

12 Wach	Łukasz ZA

13 Więcek	Władysław ZA

14 Wołczek	Grzegorz NIEOBECNY

15 Łanik	Mateusz ZA



XXVII	Nadzwyczajna	Sesja	Rady	Gminy	Sławno

GŁOSOWANIE

5
5.	Podjęcie	uchwały	w	sprawie	zmiany	wieloletniej	prognozy	finansowej	Gminy	Sławno	na	lata	2020-
2030	(druk	nr	2).

TYP	GŁOSOWANIA Jawne DATA	GŁOSOWANIA 2020-09-11	10:17:39

	

LICZBA	UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY	ZA 12

LICZBA	OBECNYCH 12 GŁOSY	PRZECIW 0

LICZBA	NIEOBECNYCH 3 GŁOSY	WSTRZYMUJĄCE	SIĘ 0

	 	 GŁOSY	NIEODDANE 0

KWORUM	ZOSTAŁO	OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI	DO	GŁOSOWANIA

LP NAZWISKO	I	IMIĘ GŁOS

1 Burda	Karol NIEOBECNY

2 Dereń	Anna ZA

3 Franas	Jan ZA

4 Hołowata	Marta ZA

5 Jędrzejczyk	Krzysztof ZA

6 Konwerski	Przemysław ZA

7 Kozień	Grzegorz ZA

8 Kruk	Karol ZA

9 Kwiatkowska-Dzik	Marzena NIEOBECNY

10 Szach	Lechosław ZA

11 Szanel	Marek ZA

12 Wach	Łukasz ZA

13 Więcek	Władysław ZA

14 Wołczek	Grzegorz NIEOBECNY

15 Łanik	Mateusz ZA


